

Դրիգորյան Ռ. Ա., Հակոբյան Տ. Ռ., Զալինյան Ա. Ա. Ցիլլիկ աղենագին մոնոֆոսֆատի մասնակցությունը հակաթոցային ազդեցության մեխանիզմներում «Ջերմուկ» հանրային շուրթ բնակիչ առկայությամբ	419
Դավթյան Վ. Ն., Ղազարյան Պ. Ա. Նրիկամների ֆոսֆորիպիդների ուսումնասիրությունը բորբոքային բրոնխաթոքային պրոցեսի դինամիկայում	422
Վարսյան Մ. Հ., Տատինյան Ն. Գ., Տեր-Ավետիսյան Ա. Բ., Պետրոսյան Ա. Ա. Հեմոդինամիկայի և կորոնար արյան շրջանառության փոփոխությունները կենդանիների մոտ մոլիբդենի երկարատև ազդեցության ժամանակ	426
Ռադյան Յու. Ա., Ազնաուրյան Ա. Վ., Տոնոյան Գ. Ա. Հաստատուն մազնիսական դաշտի ազդեցությունը շարակցական հյուսվածքի միջբջջային նյութի վրա	430
Սամվելյան Վ. Մ., Ղազարյան Ս. Ա., Մարեոսյան Լ. Ա., Գևորգյան Ա. Ի., Մեղոյան Հ. Լ. Նոր դիպլոմատիկ-N-նիկոթինոլ-DL-լեյցինի ֆարմակոլոգիական ակտիվությունը	433
Դավթյան Դ. Գ., Ամրոյան Է. Ա., Գաբրիելյան Է. Ս. Արյան թիթեղիկների միաձուլումը թթվածնային գերբարձր ճնշմամբ կուրսային բուժման պայմաններում պարբերական հիվանդությամբ հիվանդների մոտ	438
Այվազյան Ս. Ա., Զավգորոզյան Ա. Մ., Մարտիրոսյան Վ. Ա., Հովսեփյան Լ. Ա. Բջջային իմունիտետի և հիպոթալամ-մակերիկամային կոմպլեքսի ցուցանիշների կորելյացիան պարբերական հիվանդության ժամանակ	443
Դուռնալիցեթ Բ. Ի. Լսողության կոնդուկտիվ վատացման վիրաբուժական բուժման ժամանակ խնամքի կայուն ռեակցիաների մասին	447
Կարապետյան Հ. Կ., Ազատյան Յ. Հ. Բ առամիկի դինամիկան էլեկտրական դեֆերրիլացիայի ազդեցության տակ ունեւորվող հիվանդների մոտ	451
Ազատյան Կ. Գ., Զիսելման Ս. Բ., Ղազարյան Ա. Բ., Ստարոդուբցև Ա. Կ. Սրտի ռիթմի խանգարումներով հիվանդների մոտ լիդոկայինի կիրառման փորձը	457
Թովսյան Ժ. Ս., Մավսեսյան Ե. Ա., Արաբաջյան Հ. Պ. Ջերմուկի առողջարանում պողպատի հիվանդների բուժման հարցի շուրջ	460
Հասարայան Ա. Գ., Պողոսյան Ն. Ռ. Ուռեկանինազային և հիստրոդազային հեպատոցիտների ակտիվությունը ռեմատոիդ պոլիարթրիտով հիվանդների մոտ տորֆոբուժության ժամանակ, զուգակցված զալվանական սինուսոթիզալ մոդուլացված հոսանքներով	463
Դյաւոլովա Ն. Ս., Սեդուկովա Ն. Ս. Մեծահասակ ազգայնակալության մեջ տուբերկուլոզային ինֆեկցիայի ռեզերվուարի մասին ՍՍՀՄ ալի հանրապետություններում, որոնք հասել են տուբերկուլոզով հիվանդացման ցածր մակարդակի	466
Դրամբյան Թ. Ս., Բեգլարյան Գ. Ա., Մելիք-Ալավերդյան Ն. Ի., Դոլյան Գ. Գ. Շտեյն-Լեվինսոյի սինդրոմի ժամանակ ձվարանային հյուսվածքի արտատվածքի ցիտոլոգիական հետազոտությունը	470
Վարդանյան Մ. Մ. Հղիների ուղեղի տուբերկուլոզների կոմպլեքսային բուժման մեջ հեպարինի և սիգետինի կիրառումը պտղի ներարգանդային թերզարգացման կանխարգելման նպատակով	472
Բարյոյան Ա. Ա., Օկոն Գ. Գր., Տեր-Ավետիսյան Կ. Գ. Օքսիպրոգեստերոն-կապրոնատի ազդեցությունը արգանդի միոմաների աճի զարգացման ընթացքի վրա	477
Գևորգյան Զ. Ղ., Մանուկյան Ս. Ա., Փաշինյան Ս. Հ. Գլխուղեղի ախտահարումը վաղ ռանկական տարիքի երեխաների մոտ սուր ռեսպիրատոր հիվանդությունների ժամանակ	480
Գաբաշվերյան Մ. Հ. Էպիդեմիկ պարոտիտի որոշ էպիդեմիոլոգիական օրինակափությունների մասին	486
Ոսկանյան Կ. Մ., Սեմերյան Ս. Վ., Մելիքյան Լ. Մ. Ամեռերիադի դերը Հայկ. ՍՍՀ երկրամասային ախտաբանությունում 1983—1984 թթ.	481
Հաւոյրայունյան Ն. Մ. Կլեբսիլաների հայտնաբերումը մարդկանց, կենդանիների մոտ և արտաքին միջավայրում	492
Հովհաննիսյան Ս. Ս., Թաւրեղյան Ն. Ա. Վիրաբուժական ստացիոնարում թարախային վերքերի միկրոֆլորան	496
Զառացյան Ա. Ք., Աղազարյան Շ. Մ. Կոշտուկագոյացման դինամիկան ճաճանյուսկի կոտրվածքների օստեոսինթեզից հետո ածխածնային թիթեղով փորձում	499

Ղազարյան Ա. Ա., Սահակյան Ս. Ս. Շիճուկային իմունոգլոբուլինների մակարդակը նրին- վան քաղաքի բնակիչների մոտ	503
Զիրենգարյան Ա. Հ. Լյութինիսցեստային լամպերի հավաքման արտադրամասում աշխա- տանքային պայմանների բարելավման մի քանի ուղիների մասին	505

ՌԵՖԵՐԱՏՆԵՐ

Գրիգորյան Մ. Ռ., Խոնդկարյան Ա. Է., Յուվշակյան Ս. Պ. Ներարգանդային հակաբեղմ- նալորական պարուրակի ազդեցությունը սրտի աշխատանքի վրա	509
Հավգուդեղյայա Ա. Մ. Դ-լիմֆոցիտների և Դ-սուպրեսոր սուպրապուլյացիայի ցուցանիշ- ների զնահատումը պարբերական հիվանդության հիվանդների մոտ	509
Ստամբուլյան Ե. Պ., Ապրեսյան Է. Ա., Պապանյան Օ. Գ., Մարկովա Ե. Ֆ. Գերմանի դերը թոքերի տուբերկուլոզի կուպլեքսային բուժման մեջ	510
Հուրդիսյան Վ. Մ., Եգանյան Գ. Ա., Մինասյան Հ. Ա., Բադալյան Ս. Դ. 12-մատնյա աղու լորձաթաղանթի բիոպսիայի կիրառումը պարբերական հիվանդության ժամա- նակ ամիլոիդոզի վաղ ակտորոշման համար	510
Կուշկյան Ա. Մ. Լրացուցիչ ենթաստամոքսային գեղձի խոցածման պատճառով առաջացած ստամոքսի արյունահոսության մասին	511
Օկոն Գ. Գ., Գևորգյան Ս. Մ., Դրամբյան Տ. Ս. Սնկիկային կուլտիի բուժումը հղիների մոտ «Կանխատես» դեղամիջոցով	512
Վարդանյան Լ. Վ. Գլխուղեղի որոշ ֆիզիոլոգիական բաժինների նրբնու անոթային ցանցի հետմեղային օնտոգենեզը	

СОДЕРЖАНИЕ

Григорян Р. А., Акопян Т. Р., Залинян А. А. Участие циклического аденозинмоно- фосфата в механизмах противоязвенного действия минеральной воды «Джермук»	419
Давтян В. Е., Казарян П. А. Изучение фосфолипидов почек в динамике воспали- тельного бронхолегочного процесса	422
Варосян М. А., Татинян Н. Г., Тер-Аветисян А. Т., Петросян А. А. Изменение ге- модинамики и коронарного кровообращения у животных после хрони- ческого воздействия молибдена	426
Рапая Ю. П., Азнаурян А. В., Тоноян Г. А. Влияние постоянного магнитного поля на межклеточное вещество соединительной ткани	430
Самвелян В. М., Казарян С. А., Матевосян Л. А., Гевондян А. И., Мнджоян О. Л. Фармакологическая активность нового дипептида N-никотинил-DL-лейцина	433
Давтян Д. Г., Амроян Э. А., Габриелян Э. С. Агрегация тромбоцитов у больных периодической болезнью в условиях курсового лечения гипербарической оксигенацией	438
Айвазян А. А., Завергодня А. М., Мартиросян В. А., Овсепян Л. А. Корреляция показателей клеточного иммунитета и гипоталамо-надпочечникового ком- плекса при периодической болезни	443
Дунайвицер Б. И. Об улитковых реакциях при хирургическом лечении кондуктив- ной тугоухости	447
Карапетян А. К., Азатян Ю. А. Динамика зубца Р под воздействием электричес- кой дефибрилляции у больных ревматизмом	451
Адамян К. Г., Зисельман С. Б., Казарян А. Б., Стародубцев А. К. Опыт примене- ния лидокаина у больных с нарушением сердечного ритма	457
Гопчян Ж. С., Мовсисян Е. А., Арабаджян А. П. К вопросу лечения больных пода- грой на курорте Джермук	460
Асратян А. Г., Погосян Н. Р. Уроканиназная и гистидиназная активность гепатоци- тов у больных ревматоидным артритом при торфолечении в сочетании с гальваническим и синусодально-модулированными токами	463
Дятлова Н. С., Сокольская Н. С. К вопросу о резервуаре туберкулезной инфекции среди взрослого населения республик СССР, достигших наиболее низкого уровня заболеваемости туберкулезом	466

<i>Драплян Т. С., Бегларян Г. А., Мелик-Аллавердян Н. И., Долян Г. Г.</i> Цитологическое исследование отпечатков яичниковой ткани при синдроме Штейна-Левенталя	470
<i>Вартанян М. М.</i> Применение препарата гепарина в сочетании с сигетином в комплексном лечении позднего токсикоза беременности с целью профилактики отставания в развитии плода	472
<i>Баблоян А. А., Окоев Г. Г., Тер-Акопова К. Г.</i> Влияние оксипрогестерон-капроната на динамику роста мюмы матки	477
<i>Геворкян Д. К., Манукян С. А., Пашинян С. А.</i> Поражение головного мозга при ОРЗ у детей раннего возраста	480
<i>Гарасеферян М. Г.</i> О некоторых эпидемиологических закономерностях эпидемического паротита	486
<i>Восканян К. М., Семерджян С. В., Мелконян Л. М.</i> Значимость амебиаза в краевой патологии Армянской ССР (за 1983—1984 гг.)	489
<i>Арутюнян Н. М.</i> Выявление клебсиелл у людей, животных и в окружающей среде	492
<i>Оганесян С. С., Тарвердян Н. А.</i> Микрофлора гнойных ран в хирургическом стационаре	496
<i>Зарацян А. К., Агазарян Ш. М.</i> Динамика мозолеобразования после остеосинтеза переломов лучевой кости углеродной пластиной в эксперименте	499
<i>Казарян А. А., Саакян С. С.</i> Уровень сывороточных иммуноглобулинов у жителей г. Еревана	503
<i>Чилингарян А. Г.</i> О некоторых путях улучшения условий труда в цехах сборки люминесцентных ламп (сообщение II)	505

Рефераты

<i>Григорян М. Р., Хондракян А. Е., Юмшакян С. П.</i> Влияние внутриматочных противозачаточных спиралей на сердечную деятельность	509
<i>Завгородняя А. М.</i> Оценка показателей Т-лимфоцитов и Т-супрессорной субпопуляции у больных периодической болезнью	509
<i>Стамболян Е. П., Апресян Э. А., Папаян О. Г., Маркова Е. Ф.</i> Роль ультразвука в комплексном лечении туберкулеза легких	510
<i>Арутюнян В. М., Еганян Г. А., Минасян Г. А., Татевосян С. Д.</i> Использование биопсии слизистой оболочки 12-перстной кишки для ранней диагностики амиллоидоза при периодической болезни	510
<i>Кушкян А. М.</i> О желудочном кровотечении, вызванном изъязвлением добавочной поджелудочной железы	511
<i>Окоев Г. Г., Геворкян С. М., Драплян Т. С.</i> Лечение грибкового кольпита у беременных препаратом «Канестен»	512

CONTENTS

<i>Grigorian K. A., Hakopian T. R., Zalinian A. A.</i> The Participation of Cyclic Adenosinmonophosphate in the Mechanism of Antilulcerous Effect of the Drinking Course of „Djermouk“ Mineral Water	419
<i>Davtian V. E., Kazarian P. A.</i> Study of the Kidney Phospholipids in Dymanics of Inflammatory Bronchopulmonary Process	422
<i>Varossian M. A., Tattinian N. G., Ter-Avetissian A. T., Petrossian A. A.</i> Change of Hemodynamics and Coronary Blood Circulation in Animals after Chronic Influence of Molibdenum	426
<i>Rapian Yu. A., Aznaurian A. V., Tonoyan G. A.</i> Effect of the Constant Magnetic Field on Intracellular Substance of the Connective Tissue	430
<i>Samvelian V. M., Kazarian S. A., Matevossian L. A., Ghevoondian A. I., Mnjoyan O. L.</i> Pharmacologic Activity of the New Dipeptide N-Nicotinil-DL Leucine	433
<i>Davitian D. G., Amroyan E. A., Gabrielyan E. S.</i> The Platelet Aggregation in Patients Sulfering from Familial Mediterranean Fever (FMF) in Conditions of Hyperbaric Oxygenation	438

<i>Ayoazian A. A., Zavgorodnyaya A. M., Martirosian V. A., Hovsepian L. A.</i>	
Correlative Indices of the Cell Immunity and Hypothalamo-Adrenal Complex in Periodic Disease	443
<i>Dunatvicer B. I.</i> On the Cochlear Reactions in Surgical Treatment of Conductive Hypoacusis	447
<i>Karapetian A. K., Azatyan Yu. A.</i> Dynamic Clinico-Electrocardiographic Study of Precordial P Wave under the Influence of Electric Defibrillation in Patients with Rheumatism and Cardiac Fibrillation, Who Have Undergone Mitral Commissurotomy	451
<i>Adamian K. G., Ziselman S. B., Kazarian A. B., Starobubtev A. K.</i> The Experience of Lidocaine Application in Patients with Cardiac Rhythm Disorders	457
Topchian Zh. S. , <i>Movsessian Ye. A., Arabadjian H. P.</i> On the Problem of Treatment of Patients with Gout in Djermouk Resort	460
<i>Hasratian A. G., Poghosian N. R.</i> Urokinase and Histidase Activity of Hepatocytes in Patients with Rheumatoid Arthritis in Peat-Treatment in Combination with Galvanic and Sinusoidal Modulated Current (SMC)	463
Dyatlova N. S. , <i>Sokol'skaya N. S.</i> On the Problem of Reservoir of Tuberculous Infection in Grown-up Inhabitants of the USSR Republics, with the Lowest Incidence of Tuberculosis	466
<i>Dramplian T. S., Beglarian G. A., Melik-Alaverdian N. I., Dolian G. G.</i> Cytologic Investigation of the Ovular Tissue Print in the Stein-Leventhal Syndrome	470
<i>Vartanian M. M.</i> Application of Heparin Combined with Sigitin in the Complex Treatment of the Late Toxemia of Pregnancy for the Prophylaxis of the Fetus Development Lag	472
<i>Babloyan A. A., Okoev G. G., Ter-Akopova K. G.</i> Oxyprogesteron-Capronate Effect on the Growth Dynamics of the Uterine Myoma	477
<i>Gevorkian J. K., Manoukian S. A., Pashinian S. A.</i> Affection of the Brain in Acute Respiratory Disease in Children of the Early Age	480
<i>Garasferian M. G.</i> On Some Epidemiologic Objective Laws in Epidemic Parotiditis	486
<i>Voskantan K. M., Semerdjian S. V., Melkonian L. M.</i> Significance of Ameobiasis in Marginal Pathology of the Armenian SSR during 1983-1984 Period	489
<i>Haroutyunian N. M.</i> The Revealing of Klebsiella in Human, Animals and Environment	492
<i>Hovanesian S. S., Tarverdian N. A.</i> Microflora of Purulent Wounds in Surgical Clinics	496
<i>Zaratsian A. K., Aghazarian Sh. M.</i> Dynamics of Callosity Formation after Osteosynthesis of the Radius by Carbonic Plate in the Experiment	499
<i>Kazarian A. A., Sahakian S. S.</i> The Level of the Serous Immunoglobulins in Healthy Persons, Inhabitants of Yerevan	503
<i>Chilagarian A. G.</i> On Some Ways of Improvement of the Working Conditions in the Shops of the Luminescent Lamps' Assembly	505

R E F F E R A T I

<i>Grigorian M. R., Khondkarian A. E., Yumshakian S. P.</i> Influence of Contractile Intrauterine Spiral on the Cardiac Activity	509
<i>Zavgorodnyaya A. M.</i> Evaluation of the Indices of T-Lymphocytes and T-Suppressor Subpopulation in Patients with Periodic Disease	509
<i>Stamboltsian Ye. P., Apresian E. A., Papanian O. G., Markova Ye. F.</i> The Role of Ultrasound in the Complex Treatment of Pulmonary Tuberculosis	510
<i>Haroutyunian V. M., Yegharian G. M., Minassian H. A., Tadevosian S. D.</i> Application of the Biopsy of the Duodenal Mucous Membrane for the Early Diagnosis of Amyloidosis in Periodic Disease	510
<i>Kushkian V. M.</i> On the Gastroenteropathy Caused by the Additional Pancreas Ulceration	511
<i>Okoyev G. G., Gevorgian S. M., Dramplian T. S.</i> Treatment of Fungous Colpitis in Pregnant Women by "Canesten" Preparation	512
<i>Vartanian L. V.</i> Postnatal Ontogenesis of some Physiologic Zones of the Brain Cortex Plial Vascular Net	